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Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 21.03.2017 

Číslo: 01852/2017/ORRUPZP/09471 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/6196 654  

Fax: 055/7268 149 
 

 

 

 

ZÁPISNICA 

z 20. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 21.03.2017 

 

 

PROGRAM 

 
1. Otvorenie 

2. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2016  

3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2017 

4. Informácia o aktuálnej činnosti referátu cestovného ruchu 

5. Informácia o stave ciest, vrátane informácie o záveroch rokovania krízového štábu  

a o aktuálnom stave rekonštrukcie mosta 547-020 cez vodnú nádrţ Ruţín 

6. Záver 

7.  

  

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Z dôvodu ospravedlnenej neúčasti predsedu komisie viedla rokovanie komisie 

podpredsedkyňa PhDr. Jana Cibereová, ktorá po privítaní členov komisie a pozvaných hostí 

konštatovala, ţe na rokovaní bolo prítomných 13 členov – komisia bola uznášaniaschopná.  

 

Uznesenie č. 4/2017: 

Komisia schválila program rokovania.  

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní:     13 

Za: 13               

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 
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K bodu č. 2  

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2016  

 

Vyjadrenie:  

Vedúca odboru financií Ing. Mária Karafová informovala o Záverečnom účte Košického 

samosprávneho kraja (KSK), ktorý je spracovaný v súlade s ustanovením § 16 zákona 

č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších 

predpisov, v súlade s rozpočtovou klasifikáciou a na základe údajov z účtovnej závierky za 

rok 2016.  

 

Záverečný účet obsahuje najmä nasledovné údaje: plnenie beţného rozpočtu príjmov 

a čerpanie beţného rozpočtu výdavkov, plnenie kapitálového rozpočtu príjmov a čerpanie 

kapitálového rozpočtu výdavkov, plnenie príjmových finančných operácií a čerpanie 

výdavkových finančných operácií, stav a vývoj dlhu, hospodárenie príspevkových organizácií 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, náklady a výnosy podnikateľskej činnosti organizácií 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, bilancia aktív a pasív, hodnotenie plnenia programov. 

 

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

                                             

Uznesenie č. 5/2017: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

na uznesenie.    

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní:     13 

Za:               13 

Proti:             0 

Zdrţal sa:      0 

 

K bodu č. 3  

Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2017 

 

Vyjadrenie:  

Ing. Mária Karafová vysvetlila navrhované zmeny predkladané na schválenie. V 1. Úprave 

rozpočtu KSK v roku 2017 sú premietnuté výsledky zo Záverečného účtu KSK za rok 2016, 

navrhované výdavky z peňaţných fondov, úpravy vyplývajúce z dotácií zo štátneho rozpočtu, 

z grantov a transferov na projekty z fondov EÚ a ŠR a pod.  

Zároveň informovala o finančných zdrojoch na rekonštrukciu mosta Ruţín a tieţ o dotácii pre 

obec Opátka na prevádzku prenajatého motorového vozidla, určeného na prepravu osôb počas 

rekonštrukčných prác.   

 

Diskusia: 

Ing. Igor Petrik sa zaujímal o zmluvné podmienky účelovej dotácie pre obec Opátka. Vedúca 

odboru financií vysvetlila, ţe ide o účelovú dotáciu na základe zmluvy o poskytnutí dotácie, 

pričom obec Opátka bude mať povinnosť pravidelne mesačne predkladať vyúčtovanie.  

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

  

Uznesenie č. 6/2017: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

na uznesenie.    
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Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Informácia o aktuálnej činnosti referátu cestovného ruchu 

 

Vyjadrenie: 

Vedúca referátu cestovného ruchu Ing. Adriana Šebešová v prezentácii s názvom Aktivity 

referátu cestovného ruchu informovala o odborných aktivitách referátu, ktoré sú realizované 

v troch rovinách: koordinačná činnosť, realizácia a podpora budovania nekomerčnej 

infraštruktúry v cestovnom ruchu a zvyšovanie povedomia, osveta a poradenská činnosť. 

V rámci aktivít zameraných na koordináciu referát CR monitoruje a vyhodnocuje 

Zastupiteľstvom KSK schválené stratégie (Stratégia rozvoja cyklistickej dopravy 

a cykloturistiky v KSK a Stratégia rozvoja CR v Košickom kraji do r. 2020) a zabezpečuje 

úlohy krajského cyklokoordinátora. V rámci budovania nekomerčnej infraštruktúry 

v súčasnosti prebieha doplnenie dopravného informačného systému k turistickým atraktivitám 

prostredníctvom osadenia dopravného značenia (hnedých tabúľ) na území KSK a aktivity 

súvisiace s budovaním cykloturistickej infraštruktúry. Referát predstavil v roku 2016 koncept 

budovania kostrovej siete diaľkových cyklistický trás, na ktorom v súčasnosti pracuje 

z hľadiska definovania technických opatrení, projektovej prípravy na vybraných úsekoch 

a vyznačovania úsekov cykloturistických trás s vyhovujúcou infraštruktúrou. 

V súčasnosti sú najviac rozpracované vetvy:  

A – EuroVelo 11 (trasa Budimír – Trstené pri Hornáde),  

B – Zemplínska cyklomagistrála (prepojenie Zemplínskej šíravy s Tokajskou oblasťou, 

prioritne po hrádzi Laborca a zokruhovanie Zemplínskej šíravy), 

G – Dolnozemplínska cyklomagistrála (Viničky – Streda nad Bodrogom – Veľké Slemence, 

prioritne po hrádzi Latorica). 

 

Referát CR zároveň priebeţne monitoruje štatistické údaje, vývoj cestovného ruchu v KSK 

a realizuje vlastné prieskumy stavu cykloturistických trás v KSK (kvalitu, stav značenia, 

vyuţívanie cyklotrás a ich prínos z hľadiska ekonomickej výkonnosti). Zaoberá sa 

programom Terra incognita, vypracováva stanoviská a poskytuje informácie.  

 

Na záver vedúca referátu CR zdôraznila význam zvyšovania povedomia v cestovnom ruchu, 

osvety a konzultačnej činnosti, ktorá je realizovaná v spolupráci so strednými a vysokými 

školami, zameranými na cestovný ruch a poskytovanie poradenstva podnikateľom v CR pri 

spracovaní rozvojových zámerov a projektov.                

 

Diskusia: 

Podpredsedkyňa komisie pripomenula dôleţitosť majetkovo právneho vysporiadania 

pozemkov pre cyklotrasy, Ing. Ľubomír Šimko upozornil na problematiku lesných pozemkov, 

Ing. Igor Petrik upozornil na dôleţitosť cyklistických chodníkov aj v rámci rekonštrukcií 

mostov, Edita Šáfranová sa zaujímala o cyklotrasu Spišská Nová Ves – Spišské Tomášovce – 

Letanovce, MVDr. Boleslav Lešo spomenul perspektívne plánované riešenie katastrálnej 

agendy. Ing. Adriana Šebešová zdôraznila význam cykloturistiky ako nástroja rozvoja 

cestovného ruchu a pripomenula, ţe v KSK zatiaľ chýba podpora podnikateľov.       
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K bodu č. 5  

Informácia o stave ciest, vrátane informácie o záveroch rokovania krízového štábu  

a o aktuálnom stave rekonštrukcie mosta 547-020 cez vodnú nádrž Ružín 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Gabriela Pelikánová, investičná námestníčka Správy ciest KSK, v úvode ospravedlnila 

neúčasť riaditeľa a informovala o pripravovanom pláne obnovy ciest a mostov zo zdrojov EIB 

a IROP (v spolupráci s Odborom dopravy Úradu KSK). V súčasnosti sa uskutočňujú 

obhliadky komunikácií po zimnom období (pripravuje sa hlavne obnova poškodených ciest 

III. triedy zo zdrojov EIB). Zároveň Ing. Gabriela Pelikánová informovala o príprave 

hlavných prehliadok ciest II. a III. triedy po ukončení zimného obdobia za účasti príslušných 

okresných riaditeľstiev dopravných inšpektorátov policajného zboru a okresných úradov, 

odborov pre dopravu a pozemné komunikácie, z ktorých vzniknú poţiadavky na opravy ciest, 

vyvolané vplyvom zimných podmienok.  

 

Ing. Peter Restei, referent pozemných komunikácií Odboru dopravy Úradu KSK, informoval 

o aktuálnom stave rekonštrukcie mosta 547-020 cez vodnú nádrţ Ruţín. Krízový štáb zasadal 

od vyhlásenia mimoriadnej situácie dňa 22. februára 2017. Na základe stanoviska 

Ozbrojených síl SR sa nebude realizovať náhradné premostenie vodnej stavby, vzhľadom na 

moţné ohrozenie bezpečnosti premávky, finančnú a technickú náročnosť premostenia. 

Naďalej sa odbor dopravy sústredí na zlepšenie stavu obchádzkových trás. Monitoruje stav 

spolu s políciou. Dňa 17. marca 2017 sa uskutočnilo rokovanie so starostami a primátormi 

miest a obcí, na ktorom bola poskytnutá komplexná informácia o stave prípravy rekonštrukcie 

mosta, aj o opatreniach počas jeho uzávierky. V súčasnosti prebieha príprava verejného 

obstarávania na zhotoviteľa prác rekonštrukcie mostného objektu. 

 

Ing. Gabriela Pelikánová doplnila informácie o verejnom obstarávaní: uskutočnilo sa priame 

rokovanie s tromi potenciálnymi dodávateľmi prác v dvoch kolách rokovaní. Úrad verejného 

obstarávania si vyţiadal podklady z vyhláseného procesu na kontrolu a zahájil konanie 

o preskúmanie úkonov kontrolovaného (vysvetlenie faktov a údajov). Správa ciest KSK 

predpokladá výber zhotoviteľa v apríli. Rozhodujúce je v tejto fáze stanovisko Úradu VO. 

 

Ing. Radovan Huţvík, referent cestnej dopravy Odboru dopravy Úradu KSK, sa zameral na 

oblasť verejnej dopravy. Vysvetlil aktuálny spôsob obsluhy územia verejnou dopravou, ktorý 

je zabezpečený peším prechodom cestujúcich po moste cez Ruţín, nadväznosťou 

autobusových spojov a koordináciou sluţieb verejnej dopravy v Margecanoch. Počas 

rekonštrukcie mosta budú dopravné sluţby upravené po dohode so zástupcami obcí, pričom 

cieľom je harmonizácia autobusovej a ţelezničnej dopravy. Na pracovnom rokovaní 

v Krompachoch boli zo strany samosprávy predloţené návrhy na zvýšenie kapacity 

ţelezničnej dopravy a zavedenie zastavovania regionálnych rýchlikov v Krompachoch. 

Na záver Ing. Radovan Huţvík uviedol, ţe ţelezničná doprava z Margecian do Košíc je 

rýchlejšou, kratšou a lacnejšou alternatívou k individuálnej automobilovej doprave. 
 

Diskusia: 

Ing. Igor Petrik stručne opísal terajšiu dopravnú situáciu. Ocenil návrh účelovej obchádzky 

(Opátka), ktorá bude po opätovnom obnovení premávky cez most vyuţívaná ako cyklotrasa. 

V súvislosti so ţelezničnou osobnou dopravou upozornil, ţe obec Margecany potrebuje väčšie 

parkoviská, vzhľadom na to, ţe pri ţelezničnej trati stúpla potreba parkovania osobných áut 

o 20-30%. Do diskusie sa zapojili aj Ing. Tomáš Suchý (problém mosta), PhDr. Jana 

Cibereová (kontrola Úradu VO) a Ing. Ľubomír Šimko upozornil na problémy rekonštrukcií 

(most na trase Ţdaňa – Čaňa, cesta v trase Bohdanove – Herľany, cesta do Herlian).  
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Ing. Peter Restei vysvetlil spôsob realizácie rekonštrukčných prác na mostných objektoch 

a plánovanú koordináciu stavebných prác na stavbách Košického samosprávneho kraja 

v rámci IROP so stavbou diaľnice D1 Budimír – Bidovce.     

 

K bodu č. 6   

Záver 

 

Členovia komisie sa dohodli na termíne ďalšieho rokovania, ktoré je plánované  

dňa 24. 05. 2017 (streda) o 13:30 hod. v miestnosti č. 242. 

Podpredsedkyňa komisie na záver všetkým poďakovala za účasť a ukončila rokovanie. 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 

v. z. PhDr. Jana Cibereová 

 

 


